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Kiedy piszÄ™ te sÅ‚owa, trwa jeszcze tzw. cicha sprzedaÅ¼ na aukcji w Janowie Podlaskim. JeÅ›li
wiÄ™c chodzi o wyniki finansowe stadnin, to nie jest to jeszcze koÅ„cowy rezultat, ale jeÅ›li chodzi o
gÅ‚ównÄ… aukcjÄ™, moÅ¼na juÅ¼ podaÄ‡ jej efekt koÅ„cowy i pokusiÄ‡ siÄ™ o ocenÄ™.  W
katalogu aukcyjnym byÅ‚o tylko 12 klaczy, na ring wyszÅ‚o 11, a sprzedano 6 za 501 tysiÄ™cy euro.
A wiÄ™c kolejny &bdquo;sukces&rdquo; &bdquo;dobrej zmiany&rdquo;. No, jeÅ›li wziÄ…Ä‡ pod
uwagÄ™, Å¼e przed rokiem sprzedano 8 klaczy za 410 tys. euro, to przecieÅ¼ jest to postÄ™p.
Ogólna przychód jest wszak wiÄ™kszy aÅ¼ o 91 tysiÄ™cy euro!Tak, tak &ndash; jestem
zÅ‚oÅ›liwy. Taki &bdquo;postÄ™p&rdquo;, jakie zarzÄ…dzanie stadninami, czy jaka organizacja
narodowego pokazu na SÅ‚uÅ¼ewcu. A oto szczegóÅ‚y tegorocznej gÅ‚ówej aukcji:

lot 1. Foggita  SK MichaÅ‚ow - 56 tys. euro 
 lot 2. Palanga SK MichaÅ‚ów &ndash; nie sprzedana lot 3. Pilarosa  SK Janów Podlaski - 133 tys.
euro 
 lot 4. Bambina SK Janów Podlaski -  nie sprzedana 
 lot 5. Perika SK BiaÅ‚ka - 15 tys. euro
 lot 6. Parmana SK MichaÅ‚ów - 180 tys. euro
 lot 7. Eunita SK Janów Podlaski - nie sprzedana 
 lot 8. Esima hod. Falborek Arabians Krzysztf GoÅºdzialski  - 65 tys. euro
 lot 9. Pollina SK Janów Podlaski - nie sprzedana
 lot 10. Wilda SK MichaÅ‚ów - wycofana
 lot 11. Boginka SK Janów Podlaski - nie sprzedana
 lot 12. Elbera SK MichaÅ‚ów - 52 tys. euro Do czego doprowadziÅ‚y ponad dwa lata rzÄ…dów
&bdquo;dobrej zmiany&rdquo; w tej czÄ™Å›ci paÅ„stwowego sektora &bdquo;arabskiego
koÅ„skiego przemysÅ‚u&rdquo;, jakÄ… jest sprzedaÅ¼ koni na aukcji &ndash; widaÄ‡ w
zestawieniu, jakie zamieszczam poniÅ¼ej. 501 tysiÄ™cy oraz 410 tysiÄ™cy euro sprzed roku, to
sÄ… najniÅ¼sze sumy, jakie uzyskano na aukcji w Janowie Podlaskim w okresie 2003-2018. Co tu
wiÄ™cej komentowaÄ‡. Ale jednak warto siÄ™ przyjrzeÄ‡ szczegóÅ‚om. To co teraz napiszÄ™,
sÄ… to informacje nieoficjalne, które mogÄ… byÄ‡ obarczone bÅ‚Ä™dem. Dlaczego? Ano dlatego,
Å¼e nie ma danych oficjalnych, bo aukcjoner nie podawaÅ‚, do jakiego kraju zostaÅ‚y sprzedane
poszczególne klacze. A aukcjonerem byÅ‚ w tym roku Marek Grzybowski. W przeszÅ‚oÅ›ci robiÅ‚ to
dobrze i zawsze - zarówno wówczas jak pracowaÅ‚ dla Animexu, jak i wtedy kiedy prowadziÅ‚
licytacjÄ™ dla firmy, której byÅ‚ wspóÅ‚zaÅ‚oÅ¼ycielem  i wspóÅ‚wÅ‚aÅ›cicielem, czyli dla Polish
Prestige &ndash; podawaÅ‚ istotnÄ… dla wszystkich informacjÄ™, gdzie pojedzie sprzedany koÅ„. A
tym razem &ndash; nie. Dlaczego Marku nie podawaÅ‚eÅ› tej informacji? Nie sÄ…dzÄ™, Å¼eby
powodem byÅ‚o to, Å¼e miaÅ‚eÅ› sporÄ… przerwÄ™ i moÅ¼esz juÅ¼ nie znaÄ‡ wszystkich z
branÅ¼y. Nawet gdyby tak byÅ‚o, to przecieÅ¼ pracownice SK MichaÅ‚ów podchodziÅ‚y zaraz po
licytacji do kupujÄ…cych z kontraktem do podpisania, wiÄ™c mogÅ‚eÅ› tÄ™ informacjÄ™ mieÄ‡ z
maÅ‚ym opóÅºnieniem i podaÄ‡ jÄ… po chwili. Skoro tego nie robiÅ‚eÅ›, a zapewne to nie byÅ‚a
twoja inicjatywa, to naleÅ¼y wyciÄ…gnÄ…Ä‡ wniosek, Å¼e takie byÅ‚y ustalenia. Wpisuje siÄ™ to
w sposób postÄ™powania pary rzÄ…dzÄ…cej w MichaÅ‚owie, która staraÅ‚a siÄ™ ukryÄ‡ przed
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opiniÄ… publicznÄ…, co tylko siÄ™ daÅ‚o. Z moich informacji wynika, Å¼e tylko 2 z 6 klaczy kupili
odbiorcy dla siebie. Co prawda taka teza w przypadku Foggity jest ryzykowna, bo nikt mi nie potrafiÅ‚
powiedzieÄ‡ (bo nikt, z kim rozmawiaÅ‚em, ich nie znaÅ‚), kim jest to starsze maÅ‚Å¼eÅ„stwo z
Polski, które najpierw kupiÅ‚o na charytatywnej licytacja za 8500 (?) euro kucyka, a potem za 56 tys.
euro FogittÄ™. ZakÅ‚adam jednak, Å¼e nie sÄ… poÅ›rednikami i nie kupowali dla jakiegoÅ›
zagranicznego podmiotu. Z kolei PilarosÄ™ dla Niny Szuszkiewiczowej z Czech licytowaÅ‚a 
Joanna Wojtecka. To dobra wiadomoÅ›Ä‡, bo wiemy, Å¼e ta janowska klacz zostanie w Polsce w
treningu u Joanny Wojteckiej i PawÅ‚a Kozikowskiego, a wiÄ™c moÅ¼emy siÄ™ spodziewaÄ‡,
Å¼e zostanie dobrze przygotowana do pokazów i bÄ™dzie na nich osiÄ…gaÄ‡ sukcesy. A Nina
Szuszkiewiczowa nie jest poÅ›rednikiem czy handlarzem, tylko &bdquo;kolekcjonerkÄ…&rdquo; koni
arabskich tego samego typu, co Shirley Watts. Nawiasem mówiÄ…c to Czeszka kupiÅ‚a w
zeszÅ‚ym roku janowskÄ… PrunellÄ™ za 150  tys. euro (w dawnych, trelowo-biaÅ‚obokowych
czasach klacz ta poszÅ‚aby zapewne za 300 tys. euro) i teÅ¼ wstawiÅ‚a do treningu do oÅ›rodka
Joanny Wojteckiej i PawÅ‚a Kozikowskiego. PozostaÅ‚e klacze  kupili poÅ›rednicy. EsimÄ™ 
Krzysztofa GoÅºdzialskiego kupiÅ‚ Gerard Kurtz, prawdopodobnie dla odbiorców z któregoÅ› z
krajów arabskich.A aÅ¼ 3 klacze (a wiÄ™c 50% wszystkich) wylicytowaÅ‚ Raphael Curti. To
Francuz, który sporo lat spÄ™dziÅ‚ w USA wspóÅ‚pracujÄ…c z tamtejszymi znanymi trenerami, a
obecnie, po zainstalowaniu siÄ™ w Belgii, wybija siÄ™ na czoÅ‚owego europejskiego trenera i
poÅ›rednika. Prowadzi swój oÅ›rodek treningowy. Nawiasem mówiÄ…c, michaÅ‚owskie konie, takie
jak Emandoria, Galerida czy ogierek Ermitage, sÄ… najlepsze jakie do tej pory na wÅ‚asnÄ…
rÄ™kÄ™ trenowaÅ‚. To nie on je, a one jego promujÄ…. Curti Å›ciÅ›le wspóÅ‚pracuje z Simone
Leo, innym, staÅ‚ym obecnie kooperantem Macieja Grzechnika i Hanny Sztuki z SK MichaÅ‚ów.
WspóÅ‚pracuje z egipskÄ… stadninÄ… Al Baydaa, która dzierÅ¼awi EmandoriÄ™ (za darmo!!!!) i
GaleridÄ™ oraz ogierka Ermitage. WspóÅ‚pracuje teÅ¼ z izraleskÄ… stadninÄ… , ktra z kolei
dzierÅ¼awi Equatora. Wszystko wiÄ™c ukÅ‚ada siÄ™ w logicznÄ… caÅ‚oÅ›Ä‡. ZresztÄ… przebieg
licytacji michaÅ‚owskiej Parmany teÅ¼ duÅ¼o mówiÅ‚. Raphael Curti podnosiÅ‚ tabliczkÄ™ przy tej
klaczy do wysokoÅ›ci 120 tys. euro, po czym licytacja stanÄ™Å‚a. Nikt nie chciaÅ‚ daÄ‡ wiÄ™cej.
Wówczas Marek Grzybowski poinformowaÅ‚, Å¼e klacz za tÄ™ sumÄ™ nie moÅ¼e byÄ‡
sprzedana, bo to poniÅ¼ej ceny minimalnej. WiÄ™c Raphael Curti zapytaÅ‚ wprost, a ile wynosi
cena minimalna. DostaÅ‚ odpowiedÅº, Å¼e 180 tysiÄ™cy. PowiedziaÅ‚ wiÄ™c &ndash; zgoda i za
tyle jÄ… kupiÅ‚. Potwierdza to tezÄ™, Å¼e ta aukcja miaÅ‚a byÄ‡ sprzedaÅ¼Ä… wskazanych
wczeÅ›niej przez kooperantów SK MichaÅ‚ów klaczy. A miaÅ‚a byÄ‡ sprzedaÅ¼Ä… cichÄ…, bez
rozgÅ‚osu i nie pod nazwÄ… Pride of Poland, a Janów Podlaski Summer Sale. Dopiero, kiedy siÄ™
zrobiÅ‚ szum medialny, nazwa &bdquo;Pride od Poland&rdquo; wróciÅ‚a (w postaci malutkiej
czcionki) na stronÄ™ internetowÄ… aukcji. Ale juÅ¼ do reklam, zamówionych &ndash; gdzieÅ¼by
indziej, jak nie w Tutti Arabi, piÅ›mie naleÅ¼Ä…cym do Simone Leo &ndash; juÅ¼ nie zdoÅ‚aÅ‚a
wróciÄ‡. Curti kupiÅ‚ poza ParmanÄ…, takÅ¼e innÄ… michaÅ‚owskÄ… klacz &ndash; ElberÄ™,
oraz PerikÄ™ z BiaÅ‚ki. &bdquo;KupiÅ‚&rdquo; to nie jest wÅ‚aÅ›ciwe sÅ‚owo, gdyÅ¼ nie licytowaÅ‚
tych klaczy zapewne dla siebie, a dla jakichÅ› klientów. Jakich &ndash; w tej chwili nie wiemy.
Dowiemy siÄ™ za jakiÅ› czas. Na to, Å¼e aukcja miaÅ‚a byÄ‡ umówionÄ… wczeÅ›niej
sprzedaÅ¼Ä… gÅ‚ównie michaÅ‚owskich koni, wskazuje teÅ¼ to, Å¼e z piÄ™ciu janowskich klaczy
sprzedana zostaÅ‚a tylko jedna. Nie znalazÅ‚a nabywcy ta, która miaÅ‚a byÄ‡ gwiazdÄ… tej aukcji,
czyli Bambina. MoÅ¼e to i dobrze, bo to wszak potomkini sÅ‚ynnej Bandoli, jedna z nielicznych z tej
rodziny. Konie prywatnych hodowców miaÅ‚o pierwotnie w ogóle nie byÄ‡ na tej
&bdquo;grzechnikowej&rdquo; aukcji, ale po awanturze ich w ostatniej chwili dopuszczono. Z oferty
skorzystaÅ‚ jedynie Krzysztof GoÅºdzialski i chyba Åºle na tym nie wyszedÅ‚.  Teraz kilka sÅ‚ów o
caÅ‚ej imprezie w Janowie Podlaskim. Bo choÄ‡ narodowy pokaz w tym roku zostaÅ‚ zabrany, a
impreza rozbita (zostaÅ‚a tylko aukcja), to jednak wielki festyn odbyÅ‚ siÄ™ jak gdyby nigdy nic.
PublicznoÅ›Ä‡ mogÅ‚a podziwiaÄ‡ wiele koÅ„skich pokazów, mogÅ‚a zwiedzaÄ‡ stoiska, mogÅ‚a
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obejrzeÄ‡ róÅ¼ne inne, towarzyszÄ…ce wystÄ™py. To dobrze, bo miejmy nadziejÄ™, Å¼e za rok
narodowy pokaz wróci do Janowa Podlaskiego i odzyska swój blask. DziÄ™ki tegorocznym
staraniom publicznoÅ›Ä‡ nie powinna siÄ™ odwróciÄ‡ od Janowskiej imprezy. Na aukcji nie
byÅ‚em, ale muszÄ™ sprostowaÄ‡ jednÄ… informacjÄ™, która uporczywie krÄ…Å¼y w internecie.
Okna w hali nie zostaÅ‚ pozasÅ‚aniane, aby nikt nie mógÅ‚ &bdquo;podglÄ…daÄ‡&rdquo; co siÄ™
dzieje podczas licytacji. ChodziÅ‚o o zaciemnienie wnÄ™trza hali, do specjalnego wystroju. Jednym
siÄ™ on podobaÅ‚, innym &ndash; nie. Ale widaÄ‡ byÅ‚o, Å¼e organizatorzy starali siÄ™ sprostaÄ‡
idei, Å¼e konie arabskie, jako towar luksusowy, naleÅ¼y sprzedawaÄ‡ w atmosferze czegoÅ›
wyjÄ…tkowego, takiej snobistyczno-wieczorowej. Tylko wystÄ™p zespoÅ‚u ludowego nie bardzo do
tej koncepcji pasowaÅ‚. A na koniec wróÄ‡my do narodowego pokazu. PomysÅ‚ przeniesienia go na
SÅ‚uÅ¼ewiec generalnie rzecz biorÄ…c, okazaÅ‚ siÄ™ wielkÄ… klapÄ…. PoniewaÅ¼ nowy
minister rolnictwa, Jan Krzysztof Ardanowski, zdaje siÄ™ mieÄ‡ sporo samozaparcia, aby
naprawiÄ‡ bÅ‚Ä™dy swego poprzednika, chciaÅ‚bym mu zwróciÄ‡ uwagÄ™, na jeden aspekt tego
sÅ‚uÅ¼ewieckiego pokazu.Przeniesienie narodowego pokazu na SÅ‚uÅ¼ewiec nie daÅ‚o nic, poza
szkodami. I nawet nie chodzi mi w tym momencie o zaszkodzenie polskiej hodowli konia arabskich.
Ten pomysÅ‚ mocno zaszkodziÅ‚ (zaszkodzi?) rzÄ…dzÄ…cej partii. PiS ma na Podlasiu spory
elektorat, ale czÄ™Å›Ä‡ wÅ‚aÅ›nie utraciÅ‚. PomysÅ‚ przeniesienia pokazu do Warszawy
rozsierdziÅ‚ wielu lokalnych dziaÅ‚aczy, takÅ¼e z PiS. OdebraÅ‚ moÅ¼liwoÅ›Ä‡ zarobku wielu
ludziom, dla których przez wiele lat impreza janowska byÅ‚a ukoronowaniem sezonu, szczytem
zarobków hotelowo-gastronomicznych. A zatem za ten pomysÅ‚ jego pomysÅ‚odawca (wcy?)
powinni ponieÅ›Ä‡ konsekwencje. TakÅ¼e po linii partyjnej. A choÄ‡ ów pomysÅ‚ zaakceptowaÅ‚
byÅ‚y juÅ¼ minister Krzysztof Jurgiel, to wydaje siÄ™, Å¼e nie on byÅ‚ jego autorem. Tych
naleÅ¼y szukaÄ‡ w dwójce Maciej Grzechnik i Tomasz Chalimoniuk, prezes Polskiego Klubu
WyÅ›cigów Konnych. SÄ…dzÄ™, Å¼e to raczej ten pierwszy, ale jeÅ›li nawet prezes PKWK nie
byÅ‚ autorem tego pomysÅ‚u, na niego spada odpowiedzialnoÅ›Ä‡ za kiepskÄ… organizacjÄ™. Jak
to sÅ‚usznie zauwaÅ¼yÅ‚a jedna z osób, która dokonaÅ‚a wpisu pod moim poprzednim tekstem
&ndash; byÅ‚o to jak wystawianie diamentów na pchlim targu. A co do prezesa SK MichaÅ‚ów
&ndash; kolejny popis arogancji daÅ‚ podczas wywiadu telewizyjnego. Link do tego wywiadu (
https://www.tvn24.pl/prezes-stadniny-m ... aukcji-z-reporterem-tvn24,860668,s.html) robi karierÄ™ w
internecie, robiÄ…c kolejnÄ… czarnÄ… robotÄ™ na rzecz PiS. PogratulowaÄ‡ takich popleczników.
Marek Szewczyk   Wyniki Pride of Poland w latach 2003-2018 (w euro)W kolejnych kolumnach: rok,
liczba koni wystawionych, liczba koni sprzedanych, ogólna suma uzyskana za sprzedane konie,
Å›rednia cena za konie sprzedane2003    37    24    772 000                 32 166
 2004    27    20    1 150 000              57 500
 2005    33    25      953000                38 120
 2006    36    33    1 635 000              49 545
 2007    35    33    2 261 000              68 515
 2008    36    25    2 994 000             119 760    
 2009    34    28    2 414 000              86 214
 2010    36    26    1 021 000              39 269
 2011    32    24    1 843 000              76 791
 2012    28    19    1 325 000              69 736
 2013    27    22    2 072 000              94 181
 2014    28    24    2 089 000              87 041
 2015    28    24    4 003 000            166 791 2016     31    16    1 271 000             79 437,52017  
  25      6       410 000             68 333 2018      11     6        01 000              83 500    
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